

## CJLS Submission Guidelines

**Articles:** Authors interested in publishing an article in the *Canadian Journal of Law and Society* should submit an electronic version or four paper copies of their manuscript. The text should not exceed 35 pages (10,000 words), double-spaced, including notes and appendices, and should present an abstract. For citation purposes, the *Journal* has adopted the *Canadian Guide to Uniform Legal Citation* (5th edition) published by Carswell.

Each manuscript is first read by the Editor to determine its admissibility. It is then submitted anonymously to at least three external reviewers, from different disciplines, whose reports are taken into consideration by the Editor in the decision and the modifications eventually asked for. The referees' reports, which also remain anonymous, are transmitted to the author together with the editorial decision. The evaluation procedure takes *at least* four months. Once the manuscript is accepted, the author should send to the *Journal* the final version of the article, following the editorial guidelines; the article can be sent on CD, disk or as e-mail attachment, in any case along with a paper copy. Please note that the *Journal* does not accept to evaluate or to publish articles that have been submitted concurrently to other journals or have already been published. Submitted manuscripts are not returned to the authors.

The *Journal* publishes two issues per year. Some are thematic.

**Guest Editing a Special Issue:** Please send your written proposal, including a synopsis and the names of prospective authors to the Editor who will submit it to the Editorial Board.

**Book Reviews:** The *Canadian Journal of Law and Society* carries three sorts of book reviews: *Book Notes* are short (under one page in print) and largely descriptive; *Book Reviews* are of moderate length (under four pages), largely confined to a discussion of the book in question, though with some analytical content and a relatively developed critique; *Review Essays* are longer (ten pages or more) and involve a more extended analysis as well as an attempt to locate the book in the broader context of the extant literature. They approach the essay/short article, albeit with a focus on a particular book or books.

*Book reviews* and *book notes* are evaluated by the Book Review Editor. *Review essays* under 20 pages are accepted on the decision of two members of the Editorial Board. Longer review essays follow the normal refereeing process.

### **Please send all manuscripts to the Editor:**

Mariana Valverde, Editor, *Canadian Journal of Law and Society*, Room D482, Loeb Building, Carleton University, Ottawa, ON K1S 5B6, Canada, (613) 520-2600 ext. 2966, (613) 520-4467 (Fax), CJLS\_RCDS@carleton.ca

## RCDS Recommandations aux auteurs

**Articles:** Les auteurs souhaitant publier un article dans la *Revue Canadienne Droit et Société*, doivent soumettre leur texte en format électronique ou en quatre copies imprimées. Le texte ne doit pas dépasser 35 pages (10,000 mots), comprenant les notes et les annexes, et doit inclure un résumé. La *Revue* a adopté le *Manuel canadien de la référence juridique* (5e édition) publié par Carswell, pour les normes de citation.

Chaque manuscrit fait l'objet d'une première lecture par la Rédaction pour déterminer son admissibilité. Il est ensuite soumis anonymement à au moins trois évaluateurs externes, de différentes disciplines, dont les recommandations sont prises en considération par la Rédaction pour l'acceptation du manuscrit. Leurs rapports anonymes sont transmis à l'auteur avec la décision et, selon les cas, les modifications souhaitées par la Rédaction. Le processus d'évaluation prend *au moins* quatre mois. Lorsque le manuscrit est accepté, l'auteur doit faire parvenir à la *Revue* la version finale de son texte, conforme aux normes d'édition de la *Revue*, et ceci sur CD, disquette ou comme attachement par courrier électronique, en plus d'une copie papier. Veuillez prendre note que la *Revue* n'acceptera ni d'évaluer ni de publier des manuscrits qui sont soumis de manière concomitante à d'autres revues ou qui ont déjà été publiés. La *Revue* ne renvoie pas aux auteurs les textes reçus. La *Revue* publie deux numéros par an dont certains sont thématiques.

**Coordination d'un numéro thématique:** Veuillez envoyer votre proposition écrite sous forme d'un synopsis et d'une liste d'auteurs pressentis à la Rédaction qui la soumettra pour discussion au Comité de rédaction duquel la décision relève.

**Comptes rendus:** La *Revue Canadienne Droit et Société* distingue trois catégories de comptes rendus: les *parutions récentes*, courtes (moins d'une page) et essentiellement descriptives; les *comptes rendus*, de longueur moyenne (moins de quatre pages), principalement consacrés et à l'analyse d'un ouvrage; les *notes critiques*, plus longues (10 pages ou plus), impliquant une analyse exhaustive de l'ouvrage et le situant parmi d'autres écrits pertinents au domaine traité. Elles se rapprochent de l'essai ou du court article, bien qu'elles soient consacrées à un livre particulier ou à un ensemble de livres publiés dans le même domaine. Les *parutions récentes* et les *comptes rendus* sont évalués par le responsable des comptes rendus. Les *notes critiques* de moins de 20 pages sont acceptées après avoir été évaluées par deux membres du Comité de rédaction. Celles qui ont plus de 20 pages seront soumises au processus d'évaluation prévu pour tout article proposé pour publication dans la *Revue*.

### **Veuillez envoyer vos manuscrits à la Rédaction**

Mariana Valverde, Rédactrice, *Revue Canadienne Droit et Société*, Room D482, Loeb Building, Carleton University, Ottawa, ON K1S 5B6, Canada, (613) 520-2600 ext. 2966, (613) 520-4467 (Fax), C.JLS\_RCDS@carleton.ca

# Canadian Journal of Law and Society

## Subscription 2009 Volume 24 2

Subscription fees include membership to Canadian Law and Society Association (CLSA). Institutions may subscribe to the Journal only.

		<b>Canada</b>	<b>autres pays</b>
<input type="checkbox"/>	Regular (CLSA-member)	90 \$CDN	110 \$US
<input type="checkbox"/>	Regular (special 3 years, CLSA-member)	240 \$CDN	280 \$US
<input type="checkbox"/>	Student (CLSA-member)	30 \$CDN	45 \$US
<input type="checkbox"/>	Emeritus (retired, member)	50 \$CDN	65 \$US
<input type="checkbox"/>	Institution (CLSA-member)	90 \$CDN	105 \$US
<input type="checkbox"/>	Institution (non membre)	75 \$CDN	90 \$US

Prices include all taxes and postage, worldwide. Please complete credit card information or send check (Canadian or American Bank) payable to University of Toronto Press.

Would you like a receipt?  yes / no

Name:

Address:

Tel.:

Fax:

E-mail:

Visa

MasterCard

American Express

Number:

Expiration:

\_\_\_\_\_  
Signature

\_\_\_\_\_  
Date

Fax or mail completed form to:  
University of Toronto Press – Journals Division  
5201 Dufferin Street, Toronto, Ontario, Canada M3H 5T8  
Tel. (416) 667-7810 / Fax (416) 667-7881 / e-mail: journals@utpress.utoronto.ca  
Fax Toll Free in North America: 1-800-221-9985  
Subscribe/renew online: utpjournals.com

# Revue Canadienne Droit et Société

## Abonnement 2009 Volume 24 2

L'abonnement inclut l'adhésion à l'Association canadienne droit et société (ACDS). Les institutions peuvent choisir l'abonnement seul.

		<b>Canada</b>	<b>autres pays</b>
<input type="checkbox"/>	Régulier (ACDS-membre)	90 \$CDN	110 \$US
<input type="checkbox"/>	Régulier (spécial 3 ans, ACDS-membre)	240 \$CDN	280 \$US
<input type="checkbox"/>	Emeritus (retraité, membre)	50 \$CDN	60 \$US
<input type="checkbox"/>	Étudiant (ACDS-membre)	30 \$CDN	45 \$US
<input type="checkbox"/>	Institution (ACDS-membre)	90 \$CDN	105 \$US
<input type="checkbox"/>	Institution (non membre)	75 \$CDN	90 \$US

Les prix incluent taxes et frais d'envoi, dans tous les pays. Veuillez compléter les informations de carte de crédit ou établir votre chèque (banque canadienne ou américaine) à l'ordre de l'University of Toronto Press.

Désirez-vous un reçu officiel?  oui / non

Nom:

Adresse:

Téléphone:

Télécopieur:

Courriel:

Visa\_\_ MasterCard\_\_ American Express\_\_

No.:

Expiration:

\_\_\_\_\_  
Signature

\_\_\_\_\_  
Date

Veuillez envoyer le formulaire complété par fax ou poste à:  
University of Toronto Press – Journals Division  
5201 Dufferin Street, Toronto, Ontario, Canada M3H 5T8  
Tél. (416) 667-7810 / Fax (416) 667-7881 / e-mail: journals@utpress.utoronto.ca  
Fax sans frais en Amérique du Nord: 1-800-221-9985  
Abonnement/renouvellement en ligne: utpjournals.com

# Canadian Journal of Law and Society

The *Canadian Journal of Law and Society* (CJLS/RCDS) is committed to publishing high caliber, original academic work in the field of law and society scholarship. CJLS/RCDS has wide circulation and an international reputation for showcasing quality scholarship that speaks to both theoretical and empirical issues in sociological studies. The Journal is published twice yearly. Founded in 1985, CJLS/RCDS was initially based at the University of Calgary's Research Unit for Socio-Legal Studies. Since 1990, CJLS/RCDS has been affiliated with the Canadian Law and Society Association ([www.acds-clsa.org](http://www.acds-clsa.org)). The same year, the journal operations were transferred to the University of Quebec in Montreal, where it was edited and published until the end of 2007. As of January 2008, the Journal is housed in the Department of Law at Carleton University in Ottawa. CJLS/RCDS acknowledges the support of the Social Sciences and Humanities Research Council of Canada, the office of the Vice-President, Research, the Dean of the Faculty of Public Affairs and the Department of Law, Carleton University.

The *Canadian Journal of Law and Society* is indexed in: Canadian Periodical Index, Corpus Almanac & Canadian Sourcebook, Criminal Justice Abstracts, Current Legal Sociology, Dustbooks/The International Directory of Little Magazines and Small Presses, International Bibliography of the Social Sciences (London), IBZ – Internationale Bibliographie der Zeitschriftenliteratur aus allen Wissensgebieten/Bibliographie internationale de périodiques de tous les champs du savoir, Index to Canadian Periodical Literature, Index to Legal Periodicals, Novaya Literatura po Sotsialistnym I gumanitarnym naukam, Gosudarstvo i Pravo (New Literature in the Social Sciences and Humanities, Government and Truth), Oxbridge Data Center, Sociological Abstracts, Standard Periodical Directory, Ulrich's International Periodicals Directory, WESTLAW, Hein Online, MUSE, EBSCO.

The index to articles, comments, and review essays of Volumes 1–12 appears in Volume 12 no. 2 (1997). Contents and abstracts of all issues published since 1994 are displayed on the journal's website ([www.utpjournals.com](http://www.utpjournals.com)).

## Revue Canadienne Droit et Société

La *Revue Canadienne Droit et Société* (RCDS/CJLS) vise à promouvoir la publication de recherches inédites portant sur le droit et les ordres normatifs, entendus comme phénomènes sociaux. Elle est interdisciplinaire, faisant appel aux diverses perspectives et méthodes d'analyse du droit et de la normativité. La RCDS/CJLS fut créée en 1985 et éditée d'abord à l'Université de Calgary, au Research Unit for Socio-Legal Studies. Depuis 1990, la Revue est rattachée à l'Association canadienne Droit et Société. La même année la rédaction et publication de la RCDS/CJLS fut transférée à l'Université du Québec à Montréal où il restait jusqu'à 2008. Au début janvier 2008, la Revue a emménagé dans sa nouvelle institution d'accueil, le Département de droit de l'université Carleton. La RCDS/CJLS publie deux numéros par année, bénéficiant de l'appui du Conseil de recherches en sciences humaines du Canada, du bureau de la Vice-Présidente, Recherche et international, de la doyenne de la Faculté des affaires publiques et du Département de droit de l'Université Carleton.

La *Revue Canadienne Droit et Société* est indexée dans : Canadian Periodical Index, Corpus Almanac & Canadian Sourcebook, Criminal Justice Abstracts, Current Legal Sociology, Dustbooks/The International Directory of Little Magazines and Small Presses, International Bibliography of the Social Sciences (London), IBZ – Internationale Bibliographie der Zeitschriftenliteratur aus allen Wissensgebieten/Bibliographie internationale de périodiques de tous les champs du savoir, Index to Canadian Periodical Literature, Index to Legal Periodicals, Novaya Literatura po Sotsialistnym I gumanitarnym naukam, Gosudarstvo i Pravo (New Literature in the Social Sciences and Humanities, Government and Truth), Oxbridge Data Center, Sociological Abstracts, Standard Periodical Directory, Ulrich's International Periodicals Directory, WESTLAW, Hein Online, MUSE, EBSCO.

L'index des articles, commentaires et notes critiques des volumes 1-12 est publié dans le volume 12 no. 2 (1997). Les sommaires et résumés de tous les numéros publiés depuis 1994 se trouvent sur le site de la revue ([www.utpjournals.com](http://www.utpjournals.com)).

**Max Weber**

Le contrat de travail de Philipp Lotmar, Note critique (1902)

**Michel Coutu**

La naissance du contrat de travail comme concept juridique :  
Max Weber et Hugo Sinzheimer, critiques de Philipp Lotmar

**Christiane Wilke**

Reconsecrating the Temple of Justice: Invocations of Civilization and  
Humanity in the Nuremberg Justice Case

**Mike Larsen and Justin Piché**

Exceptional State, Pragmatic Bureaucracy, and Indefinite Detention:  
The Case of the Kingston Immigration Holding Centre

**Richard Jochelson**

Multidimensional Analysis as a Window into Activism Scholarship:  
Searching for Meaning with Sniffer Dogs

**Ireh Iyioha**

In Search of Law's Residence: Towards the Creation of a Mosaic  
Health-Care State

---

**Book Reviews / Comptes-rendus**

**Send manuscripts / Envoi de manuscrits**

CJLS Editor / RCDS Rédactrice: Mariana Valverde  
*Canadian Journal of Law and Society /*  
*Revue Canadienne Droit et Société*  
Room D482, Loeb Building  
Carleton University  
Ottawa, ON K1S 5B6, Canada  
Tel. (613) 520-2600 ext. 2966 Fax. (613) 520-4467  
CJLS\_RCDS@carleton.ca

**Subscriptions / Abonnements**

University of Toronto Press – Journals Division  
5201 Dufferin Street  
Toronto, Ontario, Canada M3H 5T8  
Tel. (416) 667-7810 Fax. (416) 667-7881  
Website: [www.utpjournals.com](http://www.utpjournals.com)

ISSN 00829-3201 / E-ISSN 1911-0227



25\$ US  
23\$ CAN  
23 €